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Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

D. 5. maj. 2025 

Mødested/lokale 

Personalerummet  

Mødetidspunkt kl. 

16.30 

Sluttidspunkt kl. 

20.00 
Forlænget pga. 
sommer 
afslutningsmiddag  

Deltagere: Nya, Helene, Britt, Maria, Morten, Jannie, Katrine, Gitte, Hanne, Helle, Marius og Stinne  

Evt. afbud bedes 
meddelt  

Belma 
 

Direkte telefonnr.  

76814000 / 28221688 

Ordstyrer: Helene   
Referent: Nya 

 

Dagsorden  
 

   

1. Elevrådet/10 min/ Stinne og Marius 

a. Hvordan går Elevrådets arbejde? 
Elevrådet har været med til at lave en Undervisningsmiljøvurdering sammen med Nya. De har set på resultaterne af  
elevernes trivselsmåling, og så har de været rundt i alle klasser og tale med børnene om, hvad der er godt ved at gå på 
Højen Skole, og hvad der kan blive bedre.  
Elevrådet har fundet to punkter, der skal forbedres, og som de har lavet en plan for i Undervisningsmiljøvurderingen: 
 

• Børnene ønsker mere variation i undervisningen og mere kreativitet.  

• Hvis der er en klassekammerat, der forstyrrer, kan det være svært at koncentrere sig i timerne. 
 
Til Trappesamling d. 7-5-2025 præsenterer Elevrådet Undervisningsmiljøvurderingen sammen med Nya. 
 

b. Hvad er status i boden?  
Det går stadig godt med salget i boden.  

c. Elevrådets postkasse 
Elevrådet har fået flere sedler med ønsker fra de andre børn:   

• En fagdag om, hvorfor man skal lære noget. Det synes Elevrådet ikke giver mening, så det går de ikke videre 
med.  

• At Elevrådet skal være med til at planlægge fagugerne. Elevrådet besluttede, at de kan komme med forslag til 
emner, men det skal være de voksne, der planlægger, hvad der skal laves.  

• En stor trampolin. Det må vi ikke få pga. de regler, der er for legepladser på skoler. Vi har også lige fået tre 
små trampoliner. 

• Flere lege ting til klasserne. Elevrådet synes, at mange klasser stadig har mange ting. Der er desværre bare 
mange, der ikke husker at tage det med tilbage i klassen. De skal de øve sig på. Elevrådet synes ikke, at der 
skal købes flere legeting nu.  

d. Evt.  
Under evt. taltes Elevrådet om, at der nogle gange var vand på gulvet på toiletterne på indskolingsgangen. Elevrådet  
foreslår, at børnene tager et stykke papir og tørrer det op. De kan også sige det til de voksne.  

e. Stinne og Marius stopper i Elevrådet og derfor takkes de for deres indsats  
Bestyrelsen roste Stinne og Marius for deres indsats. De har gjort det godt.  
Stinne og Marius synes, at det har været meget fint at være med til bestyrelsesmøderne. 
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2. Evaluering af Skolechefens besøg på skolen d. 1. maj/15 min/Nya 

Elevrådet deltager i dette punkt 
Skolen havde besøg af skolechefen d. 1. maj. Hun var på skolen fra kl. 8.30-16.00. Hun er rundt på alle 28 folkeskoler  
en dag om året. Hun var ude og se undervisningen og snakke med børnene. Ledelsen har gennemgået en masse data  
om skolen, og analyseret skolens udvikling og derudfra lagt planer for, hvad ledelsen skal fokusere på i det kommende  
skoleår.  
Vi havde også inviteret elever, forældre og medarbejdere ind til dialoger med hende om, hvordan de oplever skolen.  
Hjalte, Stinne og Gitte har fortalte om, hvad Elevrådet laver, og hvordan det er at være barn på Højen Skole. 
Katrine og Belma fra skolebestyrelsen talte med hende om, hvordan de oplever skolen som forældre, og hvad 
bestyrelsen er optaget af. Forældrene i skolebestyrelsen rejste en debat om, hvornår Børne- og Familieudvalget sidst 
har forholdt sig til inddelingen af skoledistrikterne. Det blev til en god snak om, hvorvidt bestyrelsen evt. skal gå i 
dialog med Børne- og Familieudvalget om fordelingen af overbygningsskoler. Vi aftalte, at vi drøfter det på næste 
bestyrelsesmøde. Katrine og Belma laver et udkast til et brev.   
Anne og Dorthe fortalte om, hvordan var arbejder med børnenes trivsel og faglig udvikling. 
Det var en rigtig god dag. Skolechefen var meget imponeret over Højen Skole. 
Bestyrelsen talte om, at det er dejligt, at skolechefen prioriterer tid til at komme og være med på skolerne en hel dag.  
 

3. Evaluering af årets arbejde i bestyrelsen og input til formandens årsberetning/15 min/ Helene 
Bestyrelsens årshjul medsendes som bilag. Det er opdateret løbende igennem året, så man kan se, hvad der 
har været på dagsorden på de enkelte møder.   
 

a) Hvordan har bestyrelsesarbejdet fungeret i dette skoleår?  
Bestyrelsesarbejdet har fungeret godt. De forældrevalgte har oplevet, at der er stor inddragelse i driften og 
beslutninger om skolen generelt. Det giver et godt indblik i, hvordan skolen fungerer.   
Der er mange forældrevalgte, der har første år i bestyrelsen. De er blevet overraskede over, hvor mange principper, 
skolen har. Flere fortalte, at de heller ikke før havde været opmærksomme på, at man som forældre kan læse alle 
principperne på skolens hjemmeside. De forældrevalgte har generelt en oplevelse af, at man får meget nyttig viden 
om skolen, når man sidder i bestyrelsen. 

b) Hvilke emner har været på dagsorden?  

• Deltaget i den fælles kommunale kursus for nye bestyrelser.  

• Arbejdet med Kvalitetsprogrammet for Folkeskolen 

• Revideret nogle principper og lavet nye principper 

• Først tilsyn med skolen 

• Deltagelse i ansættelsessamtaler 

• Arbejde med det kommunale projekt om ’Kvalitet i forældresamarbejdet’  

• Udvalgt fokusområder for bestyrelsen arbejde i 2024/25: bestyrelsens synlighed og understøttelse skolens  
gode udvikling.   

• Revideret skolens ordensregler og værdiregelsæt  

• Møde med Vejle Midtbyskole og Grejsdal Skole om samarbejdet  

• Formandskabet for skolebestyrelsen og skoleleder her deltaget i dialogmøde med Børne – og familieudvalget 

• Deltaget i skoleudviklingssamtalen med skolechefen 
 
 

c) Er der noget, der skal justeres i forhold til næste skoleår?  
Vi prøver at starte bestyrelsesmøderne kl. 16.45 næste skoleår, da nogle forældrevalgte har svært ved at nå det til kl 
16.30. Da vi ofte er færdige med bestyrelsesmøderne før tid, så aftale, at møderne skal slutte kl. 19.  

 
 

e. Bestyrelsen kommer med input til formandens årsberetning.  
Formanden skal lave en årsberetning til alle forældre inden sommerferien.  

Se punkterne under, hvad der har været arbejdet med i dette skoleår.  
Helene skriver årsberetningen og sender den til godkendelse hos bestyrelsen, inden den sendes til alle forældre.  
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4. Tilsyn med elevtrivslen på skolen/15 min/ Nya 

a. Nya gennemgår resultaterne fra elevtrivselsmålingen i 2025 
Alle elever besvarer hvert år den nationale trivselsmåling, som Undervisningsministeriet sørger for, at alle folkeskoler 
besvarer. Børnene svar vurderes på en skala fra 1 til 5. Hvor 5 er den bedst mulige trivsel.  
Sidste år var skolens samlede resultat 3,7. I år er den steget til 3,9.  
Indtil nu er der ikke offentliggjort kommunale og landresultater, så vi kan endnu ikke sammenligne det med andre 
skoler. Men sidste år var Højen Skoles resultat nr. 1 i Vejle.   
Nya gennemgik udvalgte spørgsmål fra trivselsmålingen for bestyrelsen.  
Skolen har forskellige møder, hvor medarbejdernes og ledelsen gennemgår besvarelserne, og laver aftaler for, hvad 
der skal gøres i forhold til de områder, hvor der er behov for forbedring. Skolen kan ikke se den enkelte elevs 
besvarelse. Resultaterne kan kun ses klassevis.   

 
5. Præsentation af skolens udkast til kalender over særlige dage for det kommende år/5 min/ Nya 

a. Nya gennemgår kalenderne over særlige dage på Højen Skole. Bestyrelsen kommer med input.  
Kalenderen sendes altid til alle forældre før sommerferien sammen med et orienteringsbrev fra ledelsen.  

 
Vi drøftede udkastet til placeringen af de særlige dage på Højen Skole kommende skoleår.  
 
Nya fortalte, at Skolefesten næste år vil være placeret i slutningen af april, da der er mange helligdage i maj næste år, 
og der er flere andre begivenheder på skolen, der også skal foregå i maj.  
 
I år er skolefesten gjort obligatorisk. Det var en beslutning bestyrelsen tog sidste år, da der var mange børn, der ikke 
deltog. Skolen oplevede, at de børn var rigtig kede af, at de ikke skulle deltage. Skolen bruger hele skoledagen op til 
skolefesten på at forberede festen, og de børn der ikke skulle være med til festen om aftenen, synes at det var svært. 
Derfor besluttede den tidligere bestyrelse, at de ville se, hvilken effekt, det fik for tilslutningen, hvis skolefesten blev 
obligatorisk. Vi drøftede, hvilken signalværdi der er i, at skolefesten er obligatorisk, men det samtidig også koster 
noget at deltage. Ledelsen fortalte, at de først var blevet opmærksom på dette dilemma, efter alle invitationer er 
blevet delt ud og folk er begyndt at tilmelde sig. Vi aftalte, at vi på næste bestyrelsesmøde evaluerer tilslutningen til 
skolefesten og drøfter, om det også skal være obligatorisk næste år, og hvad vi i givet fald så gør i forhold til betaling.  
 
I forhold til SFO-overnatning blev der spurgt til, hvorfor børnene, der ikke vil deltage i overnatning, de ikke kan tage 
med på tur? Helle fortalte, at det er fordi, SFO’en tidligere har prøvet, at det blev svært for mange børn, når børnene 
så blev hentet af deres forældre.  Flere børn blev kede af det, fordi de ikke blev hentet, selvom de ellers havde været 
glade og havde det godt. Hvis først nogle bliver kede af det, kan det let smitte, så andre også bliver usikre. Sidste år 
var det samme model som i år, og der var der ikke nogen, der blev kede af det, og derfor har SFO’en valgt samme 
model i år. Der er meget stor tilslutning til SFO-overnatningen. Der er omkring 90 børn ud af lidt over 100 SFO-børn, 
der skal deltage i SFO-overnatningen.      
 

6. Kalender for næste års bestyrelsesmøder/5 min/Nya  
a. Nya gennemgår oversigten over bestyrelsens mødedatoer i skoleåret 2025/26  

Mandag d. 25. august 16.45-19.00  
Onsdag d. 24. september kl. 16.45-19.00  
Tirsdag d. 28. oktober kl. 16.45-19.00 
Torsdag d. 27. november kl. 16.45-19.00 
Mandag d. 19. januar kl. 16.45-19.00  
Onsdag d. 25. februar kl. 16.45-19.00  
Torsdag d. 9. april kl. 16.45-19.00 
Tirsdag d. 19. maj kl. 16.45-20.00 (med fælles spisning fra 18-20) 

b. Bestyrelsen kommer med input.  
Alle datoer blev godkendt.  

 
7. Forældrehenvendelser/5 min/Helene 

Der var ingen forældrehenvendelser 
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8. Eventuelt/5 min/Helene 

a. Nya informerede om, at Uddannelse og læring nu har udarbejdet ”Pejlemærker for pædagogisk praksis for at sikre 
kvalitet i forældresamarbejdet”. Materialet er udarbejdet på baggrund af de input, der har været fra 
skolebestyrelserne på skolerne, og de drøftelser, der har været i skoleledelsen. Drøftes på et bestyrelsesmøde 
efter sommerferien. 
 

b. På sidste bestyrelsesmøde talte bestyrelsen om, at det ville være godt, hvis SSP kunne holde oplæg om sociale  
medier tidligere end i 5. klasse, som er den nuværende praksis på skolerne i Vejle. Helle har talte med Peter fra SSP, 
og han vil gerne komme på skolen og holde oplæg om sociale medier i de yngre klasser. Men han har brug for noget 
mere input fra bestyrelsen i forhold til, hvad de ønsker i forhold til oplægget.  
Forældrene i skolebestyrelsen ønsker, at han både fortæller noget til børnene og forældrene, hvis det er muligt. Helle  
taler med ham om, hvorvidt det kun skal være målrettet forældrene, eller der også skal være en del med børnene.     
Bestyrelsen blev enige om, at det mest optimale vil være til forældremødet i 2. klasse. Da flere børn i nuværende  
2. klasse er begyndt at have Messenger og Snapchat. Ledelsen laver aftaler med SPP, så han kan komme til  
forældremøderne i starten af kommende skoleår.   
 

9. Sommerafslutningsmiddag 
Bestyrelsen spiser sammen, fordi det er sidste møde i dette skoleår. 

 
 
 


